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Sammanfattning 

Ett medborgarförslag om att anlägga en stor skatepark inkom till 

Östermalms stadsdelsnämnd i augusti 2018. Förslagsställaren 

föreslår att en skatepark anläggs på Östermalm. 

 

Förvaltningen arbetar efter stadsdelsnämndens mål om att utveckla 

parker med höga upplevelsevärden och plats för alla. En skatepark 

tar upp stor yta och det ska även finnas plats för lek, spontanidrott 

och avkoppling. Enligt statistik från riksidrottsförbundet är flickor  

underrepresenterade när det gäller utövande av skateboardåkning. 

För att kunna motivera att bygga en skatepark anser förvaltningen 

att det bör föregås av en genusanalys med syfte att få 

kvinnor/flickor att vilja, kunna och våga ta plats på en sådan 

anläggning. 

 

Stadsdelsförvaltningen instämmer emellertid med förslagsställaren 

om att en större skatepark skulle vara ett attraktivt tillskott på 

Östermalm. Förvaltningen har en pågående dialog med 

exploateringskontoret om att möjliggöra för skate på någon av de 

offentliga ytorna inom Hjorthagsdelen av Norra Djurgårdsstaden.  

Förvaltningen kommer även verka för att en mer omfattande 

skatepark anläggs i någon av Norra Djurgårdsstadens senare 

etapper. Tjänsteutlåtandet skickas därför till exploateringsnämnden 

för kännedom. 
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Bakgrund 

Ett medborgarförslag inkom till Östermalms stadsdelsnämnd 26 

augusti 2018 om att anlägga en stor skatepark på Östermalm. 

Stadsdelsnämnden beslutade vid sammanträdet den 27 september 

2018 att medborgarförslaget skulle överlämnas till förvaltningen för 

beredning. 

Ärendet 

Förslagsställaren saknar en stor skatepark på Östermalm och menar 

att det endast finns en liten skaterink i Humlegården. Medborgaren 

lyfter ungdomars stora intresse för skating och att det är en sport 

alla har råd med. Ungdomar som bor på Östermalm åker idag till 

olika förorter för att skata, eftersom det inte finns en större 

skatepark i stadsdelen. 

Ärendets beredning 

Ärendet har beretts av parkmiljöavdelningen norra innerstaden. 

Förvaltningens synpunkter och förslag 

Idag finns två anlagda platser för skate inom Östermalm, en 

streetskateramp invid Humlanhuset i Humlegården och en 

skateramp vid Hjorthagens ungdomsgård. I närliggande 

stadsdelsområden, på Norrmalm och Kungsholmen finns större 

skateparker som Rålis skatepark under lilla Västerbron samt i 

Kristinebergs strandpark. 

 

Stadsdelsnämnden har tidigare varit positiv till medborgarförslag 

angående skateanläggningar på Östermalm. Liknande 

medborgarförslag har behandlats vid sammanträdet 28 augusti 2014 

samt den 22 september 2016. Vid bägge tillfällena pekades Norra 

Djurgårdsstaden samt idrottsförvaltningens mark på sportfältet ut 

som lämpliga områden.  

 

Förvaltningen arbetar efter stadsdelsnämndens verksamhetsmål om 

att utveckla parker med höga upplevelsevärden och plats för alla. 

Det ska finnas plats för såväl lek, spontanidrott och avkoppling. 

Parkerna i stadsdelsområdet är viktiga vardagsmiljöer för invånare 

och besökare och förvaltningen arbetar kontinuerligt med att 

utveckla fler funktioner i parkerna samt att möta allmänhetens olika 

behov och önskemål. Samtidigt ser förvaltningen att behovet av en 

helhetssyn på funktionerna i Stockholms parker ökar i takt med att 

staden byggs tätare. Konkurrensen mellan olika funktioner och 

intressen i parkerna ökar med fler människor och mindre andel 
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friytor. Det betyder att alla typer av aktiviteter inte kan finnas i alla 

parker eller i alla stadsdelar, olika aktiviteter måste prioriteras i 

olika parker och i olika delar av staden. Till exempel byggdes 

skateparken i Rålambshovsparken med syfte att vara en mötesplats 

för åkare i hela innerstaden. 

 

Stadsdelsförvaltningen instämmer emellertid med förslagsställaren 

om att en större skatepark skulle vara ett attraktivt tillskott på 

Östermalm. Förvaltningen har en pågående dialog med 

exploateringskontoret om att möjliggöra för skate på någon av de 

offentliga ytorna inom Hjorthagsdelen av Norra Djurgårdsstaden.  

Förvaltningen kommer även verka för att en mer omfattande 

skatepark anläggs i någon av Norra Djurgårdsstadens senare 

etapper. Tjänsteutlåtandet skickas därför till exploateringsnämnden 

för kännedom. 

 

Jämställdhetsanalys 

Eftersom ärendet berör kvinnor och män samt flickor och pojkar är 

jämställdhetsperspektivet relevant och därför ska en analys göras.  

Enligt statistik från riksidrottsförbundet (2017) är flickor 

underrepresenterade när det gäller utövande av skateboardåkning. 

För att kunna motivera att bygga en skateboardpark anser 

förvaltningen att det bör föregås av en genusanalys med syfte att få 

kvinnor/flickor att vilja, kunna och våga ta plats på en sådan 

anläggning.  

Göteborgs stad har tagit fram principer för hur platser bör utformas 

för att gynna ett jämställt nyttjande (2014). Tillsammans bidrar 

principerna till att skapa platser med variation i utformning och 

innehåll. På så sätt blir platserna attraktiva för olika målgrupper, 

vilket ökar chanserna för en jämställd användning. En 

skateanläggning behöver inte byggas enbart för skate utan kan 

utformas för att även passa till exempel kick-bike och 

utomhusträning. Vidare beskrivs att det ur ett 

jämställdhetsperspektiv är viktigt att det finns god orienterbarhet till 

och inom platsen. Stereotypa normer av kvinnor och män ska inte 

finnas i bild- och figurval på till exempel skyltar och 

informationsmaterial. 

Göteborgs stads riktlinjer beskriver att det är fördelaktigt ur ett 

jämställdhetsperspektiv om en plats innehåller både möjligheten att 

vara on stage, back stage och off stage. Som ett exempel kan 

nämnas platser för fysisk aktivitet. Att kunna träna ifred back stage 

innan man ger sig ut i ett större sammanhang ökar tryggheten och 
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möjliggör att fler vågar använda sig av de platser som har on stage-

karaktär. Att det finns platser av off stage-karaktär kan fungera som 

inbjudande för de som av en eller annan anledning inte vill delta i 

spelet on stage. En förutsättning för att en plats ska kunna erbjuda 

möjlighet att vara både on stage, off stage och back stage är att 

platsen är tillräckligt stor. 

Exempel på hur on stage, off stage och back stage kan se ut. Källa: Parker och 

naturområden - riktlinjer för jämställdhetsarbete Göteborgs stad 2014. 

Förvaltningen anser att en viktig aspekt vid planering av en ny 

skateanläggning är att föra en jämställd medborgardialog med en 

bred representativitet så att många olika målgrupper kommer till 

tals. Särskild fokus bör ligga på att ha en dialog med tjejer i olika 

åldrar och med olika bakgrund. Enligt förvaltningen bör barn- och 

ungdomsverksamhet samt skateboardföreningar och nätverk med 

fördel arbeta för att ge tjejer möjlighet till att vilja, kunna och våga 

ta plats på dessa ytor i staden. 

Bilaga 

Medborgarförslaget 


